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سرمقاله
E d i t o r i a lفرهاد اشراقي

فيفــا بابت بدهی ايران به مارك ويلموتس ۱۲ ميليون يورو از درآمدهاي 
فوتبال ايران را گرفته و به اين مربي ناكام بلژيكي داد. 

قاضي  زاده هاشمي كه قبلًا گفته بود پيگير پرونده خاطيان اين ماجرا 
است ولي نتوانست در اين زمينه كاري انجام بدهد، در تلويزيون مدعي شد 
فيفا ۱۲ ميليون يورو از درآمدهاي فوتبال ايران از جام جهاني  قطر را گرفته 
و به مارك ويلموتس داده است. ۱۲ ميليون يورويي كه مي شد بسياري از 
ورزشگاه ها و زيرساخت هاي فوتبال ايران را با آن درست كرد و تيم ملي را 

با بازي هاي تداركاتي مناسب و بهترين امكانات راهي جام جهاني  كرد. 
 راستش آن قدر از برخورد با مقصران پرونده مارك ويلموتس گفته و 
نوشــته شده كه ديگر از حوصله اين مطلب خارج است اما فقط  اي كاش 
كساني كه نمي توانند با خاطيان برخورد كنند و يا توان و جرأت آن را ندارند 

از شعار دادن هم پرهيز كنند. 
 اين ۱۲ ميليون يورو از پول بيت المال به جيب كســي مي رود كه به 
عراق و بحرين باخت و فوتبال ايران را در سراشــيبي ســقوط قرار داد اما 
مقصران ماجرا در خانه هاي خود نشسته اند و به اخبار مربوط به اين پرونده 
مي خندند. عجيب اينكه بعضي از آنها همچنان پست هاي مهمي دارند و 
فكر و سوداي بازگشت را هم در سر مي پرورانند! در صورتي كه اگر غيرتي 
وجود داشــت حداقل بايد از تمام پست هاي فعلي هم استعفا مي كردند و 

جوابگوي اين ۱۲ ميليون يورو مي شدند. 
 از نهادهاي نظارتي انتظار داريم لااقل يك بار هم كه شده با مقصران 
اين پرونده برخورد كنند و در مورد اين ۱۲ ميليون يورويي كه دود شده به 
مردم توضيح بدهند. به هر حال اين حق مردم است كه بدانند چه كساني 
چنين خسارت بزرگي را به بيت المال و به فوتبال صددرصد دولتي ايران 
وارد كرده اند. كساني كه بايد چنين پول هنگفتي را از جيب شان بپردازند 

تا حداقل درس عبرتي شود براي بقيه تاريخ. 

استراتژي مجيدي براي گل نخوردن
استقلالبااين11نفربهمصاففجرسپاسيميرود

 جواب 12 میلیون يورويي كه دود شد 
را چه كسي مي دهد؟

واكنشباشگاهپرسپوليسبهسربازبودناميري

قاطعانه جلوي 
 حاشيه سازان

مي ایستيم
واردبازينخنمايبعضيهانميشويم

يكي از داغ ترين موضوعات چند وقت اخير 
فوتبال ايران، ماجراي ســربازي سياوش 
يزداني و محمدحسين مرادمند است. دو 
مدافع اصلي اســتقلال به تازگي مشمول 
شــدند و به احتمال فراوان بايد به سربازي 
بروند. در حالي كه استقلالي ها معتقدند اين 
دو نفــر مي توانند از راهكارهــاي قانوني 
اســتفاده كنند هواداران رقيب اين امر را 
منتفــي مي داننــد و جالــب اينكه حالا 
استقلالي ها مي گويند اگر دو بازيكن ثابت 
اين تيم به خدمت بروند بايد اقداماتي انجام 
شــود كه بازيكنان پرسپوليسي هم كه به 
خدمت نرفته اند در همين برهه زماني راهي 

خدمت مقدس سربازي شوند. 
حتي پرويز مظلومي عضو هيئت مديره 

آبي ها در اين خصوص تهديد به افشاگري 
بازيكنان سرباز پرسپوليس كرده و گفته 
بود اگر به كارهاي شان ادامه دهند ما هم 
اسامي پرسپوليســي هاي سرباز را اعلام 
مي كنيم. در حال حاضر اشاره استقلالي ها 
به صورت مشــخص به وحيــد اميري و 
مهدي ترابي است و آنها اعتقاد دارند كه 
اين دو بازيكن مشمول هستند و به صورت 
غيرقانوني در پرسپوليس بازي مي كنند. 
اين در حالي اســت كــه ترابي كه درباره 
معافيت او نيز حرف و حديث هايي وجود 
دارد با توجه به اينكــه در تيم ملي بازي 
مي كند، هنوز حدود سه سال ديگر فرصت 
دارد تا اگر معاف هم نباشد، اعزام خود را 
تا ۳۰ سالگي به تعويق بيندازد اما درباره 

وحيد اميري كه به مرز ۳۳ سالگي رسيده، 
ماجــرا كاملًا متفاوت اســت. هرچه كه 
هست، استقلالي ها مدعي هستند سازمان 
نظام وظيفه بايد وضعيت اميري و ســاير 
بازيكنان پرســپوليس را مشخص كند و 
معلوم شود اين بازيكنان سرباز هستند يا 
خير. در همين رابطــه با يكي از مديران 
باشگاه پرسپوليس تماس گرفتيم تا نظر 
اين باشگاه را در خصوص وضعيت سربازي 

اميري جويا شــويم. او كــه خيلي قصد 
پاسخگويي نداشت، به گفتن چند جمله 
بســنده كرد. اين مدير پرســپوليس به 
خبرورزشي گفت: بازيكنان پرسپوليس 
هيچ مشكلي ندارند، چراكه اگر مشكلي 
بود قطعاً ســازمان نظــام وظيفه ورود 
مي كرد. من نمي دانم چــرا آقايان فقط 
علاقه به صحبت در رســانه ها دارند. اگر 
مشــكلي بود، مراجع قانوني جلوي بازي 

كــردن اميــري يا هر 
را  ديگــري  بازيكــن 

مي گرفت. اين دوســتان 
خودشــان هــم مي دانند كه 

ادعاي شان واقعيت ندارد وگرنه تا 
به حال بارها اقــدام مي كردند. از 

طرفي ديگر دوران اين كارهاي نخ نما 
شــده به سر رسيده است و ما وارد بازي 

اين آقايان نخواهيم شد. 

تقاضايجديسرمربيتيمملي 
     خطر كرونا جدي است، براي سفر به كره حتماً به فكر چارتر باشيد 
تيم ملي چهارم فروردين با كره جنوبي در خانه حريف بازي دارد و بايد حداكثر 
سه روز قبل از اين مسابقه خود را به سئول برساند. از مدت ها قبل اين بحث در 
فدراسيون شنيده مي شود كه مذاكراتي با يك شركت هواپيمايي داخلي در حال 
انجام است تا زمينه براي سفر چارتري تيم ملي به كره جنوبي و بازگشت از آنجا 
فراهم شود اما اتفاقات رخ داده طي روزهاي گذشته مي تواند باعث ناهماهنگي 
در برخي امور شود. در همين خصوص شنيديم دراگان اسكوچيچ هم بر استفاده 
از پرواز اختصاصي تأكيد داشته و آن را به عنوان يك تقاضاي جدي از قبل مطرح 
كرده است. اسكوچيچ معتقد است با توجه به شيوع دوباره سويه جديد بيماري 
كرونا در اغلب كشورهاي جهان، اگر تيم ملي با پرواز مستقيم راهي كره جنوبي 
نشــود، بايد از طريق امارات يا قطر راهي سئول شود و اين يعني چهار بار سوار 
هواپيما شــدن در مسير رفت و برگشت و قرار گرفتن كنار مسافراني كه كسي 
نمي داند تست كروناي آنها مثبت است يا خير به همين خاطر چنين مسافرتي 
خطر مبتلا شدن بازيكنان را به طرز بسيار زيادي افزايش مي دهد و بهتر است 
هر طور كه شــده شاگردان او با پرواز اختصاصي بروند و برگردند.  مشكل مهم 
براي چارتر كردن هواپيما از تهران به مقصد سئول اين است كه با توجه به فاصله 
بسيار زياد دو شهر، يا بايد يك هواپيماي بزرگ كه توانايي پرواز طولاني داشته 
باشــد را در اختيار گرفت يا اينكه طي مســير چند بار براي سوخت گيري در 

شهرهاي مختلف بر زمين نشست كه دردسرهاي خاص و فراواني دارد. 
بهبهانهبازيامروزاستقلال 

شاگردان مجيدي، 163 روز بدون شكست 
استقلال تحت هدايت فرهاد مجيدي بالغ بر پنج ماه است كه به هيچ تيمي در 
مسابقات رسمي نباخته و اين ركورد بسيار خوبي محسوب مي شود. استقلالي ها 
آخرين بار روز ۲۲ شهريور امسال در ليگ قهرمانان آسيا مغلوب الهلال شدند و 
از گردونه اين مسابقات كنار رفتند ولي از آن تاريخ به بعد ديگر نه در عرصه ليگ 
برتر و نه در پيكارهاي جام حذفي هيچ تيمي موفق به شكست دادن آنها نشده 
اســت. امروز دقيقاً ۱6۳ روز مي شود كه استقلال بدون شكست است و فرهاد 
مجيدي با وجود حاشيه هايي كه طي يك هفته گذشته با آن دست و پنجه نرم 
كرده، مي خواهد روند شكست ناپذيري و البته صدرنشيني استقلال را همچنان 
حفظ كند. استقلالي ها اگر تا ۱7 روز ديگر هم شكست نخورند، ركورد شش ماه 
بدون ناكامي را در كارنامه خود ثبت كرده اند. البته خود مجيدي اعتقاد دارد اين 

ركوردها صرفاً عدد و رقم محسوب مي شود و مهم، قهرماني تيم است. 
ادعايمسئولاناستقلال 

نمي گذاریم ماجراي استرا و شيخ تكرار شود 
عدم پرداخت به موقع مطالبات چهره هاي خارجي اســتقلال طي چند سال 
اخير دردســر زيادي براي اين باشــگاه به وجود آورده است )مسئله اي كه 
پرسپوليس هم به خاطر آن دچار چالش هاي بزرگي شده بود(. يكي از مشكلات 
بزرگ حقوقي در اين عرصه، آن بود كه مبلغ دريافتي بازيكنان و مربيان خارجي 
استقلال از يك سقفي پايين تر بود و همين مسئله به آنها اجازه مي داد هنگام 
شكايت از اين باشگاه قدرت مانور به مراتب بيشتري داشته باشند. داستاني 
كه بر سر شكايت استراماچوني و شيخ دياباته به وضوح آن را مشاهده كرديم. 
البته اســتقلالي ها حالا مدعي اند كه ماجراي مذكور براي بازيكنان و مربي 
خارجي آنها رخ نمي دهد چون يامگا، ژستد و گابريل تا اينجاي كار )بر اساس 
ادعاي مسئولان اســتقلال( 6۰ درصد از دستمزد اين فصل خود را دريافت 

كرده اند و داستان استرا و شيخ در مورد آنها تكرار نخواهد شد. 
استقلال به یزداني هم راضي است  

استقلال قطعاً سياوش يزداني و محمدحسين مرادمند را در بازي با فجرسپاسي 
در اختيار ندارد. با اين حال مسئولان باشگاه استقلال هنوز نااميد نشده اند و در 
حال رايزني هستند تا مشكل سربازهاي خود را حل كنند. البته فعلاً كه قانون اين 
اجازه را به آنها نداده اما شنيده مي شود خود استقلالي ها به تعويق خدمت سربازي 
سياوش يزداني هم راضي هستند و همچنان اميدوارند بتوانند حداقل مشكل اين 
مدافع ملي پوش خود را حل كنند.  آخرين شنيده ها حاكي از آن است كه مسئولان 
باشگاه اســتقلال به دنبال گرفتن امريه براي يزداني بودند تا شرايط حضور در 
تيم شان را حداقل تا اول ارديبهشت فراهم كنند كه البته تا ديروز موفق به انجام 
اين كار نشده  بودند. استقلال در غياب بازيكنان سرباز خود احتمالاً با چهار مدافع 

كه به صورت خطي بازي مي كنند، به مصاف فجرسپاسي خواهد رفت. 

فرهاد مجيدي مجبور است در ساختار دفاعي تيمش تغييراتي را ايجاد كند 
تا دروازه استقلال را مقابل فجرسپاسي بسته نگه دارد.  استقلال در بازي رفت 
و در آخرين دقايق از فجري ها گل خورده بود. آن بازي يك- يك مساوي شد 
اما استقلال تا امروز با دريافت تنها 6گل خورده با فاصله صاحب بهترين خط 
دفاعي مسابقات است و هدف اصلي فرهاد ادامه همين روند است. او در غياب 
يزداني و مرادمند بايد از نفراتي چون محمد دانشگر و روزبه چشمي استفاده 
كند كه خيلي مدافعان مطمئني نيستند و البته دانشگر مصدوميت هم دارد. 
در سمت راست صالح حرداني بازي مي كند و در سمت چپ ابوالفضل جلالي 
بيمار اســت اما شايد بازي كند تا استقلال برخلاف بازي هاي قبلي با چهار 
مدافع بازي كند.  جلوتر از مدافعان استقلال زبير نيك نفس و مهدي مهدي پور 
بازي مي كنند و يامگا و ســلماني هم نقش هافبك هاي راست و چپ را ايفا 
خواهند كرد. جلوي آنها ستاره اين فصل استقلال اميرحسين حسين  زاده 
توپ خواهد زد و در نوك حمله هم طبق روال عادي برنامه ژستد را خواهيم 
ديد مگر اينكه استثنائاً نظر فرهاد عوض شود و از مهاجم نوك ديگري استفاده 
كند كه بعيد به نظر مي رسد.  استراتژي مجيدي اين است كه فجرسپاسي را 
در تهران ببرد اما همچنان گل نخوردن براي او خيلي مهم است و مي خواهد 
ســاختار دفاعي تيمش را محكم كند. او حتي اگر وريا غفوري را داشــت از 
وجودش استفاده نمي كرد و به صالح حرداني ميدان مي داد. استقلال با توجه 
به بازي سخت پرسپوليس مقابل گل گهر اگر فجرسپاسي را در تهران ببرد، 
فرار بزرگي را آغاز خواهد كرد اما اين به شرطي است كه مجيدي بتواند اتفاقات 

حاشيه اي اخير را مديريت كند. 

سانتاكلارا از دقيقه 7۲ محمد محبي را وارد زمين كرد و بازي يك- صفر 
بــرده را با پورتيموننزه يك- يك مســاوي كرد. پيــام نيازمند هم 
نيمكت نشــين پورتيموننزه بود. با اين تســاوي، پورتيموننزه ۲8 و 

سانتاكلارا ۲5 امتيازي شدند.

بنابر اخبار واصله از باشــگاه پرســپوليس گران ترين 
بازيكــن اين تيم در فصل جاري، رضا اســدي 

اســت. اســدي كه در رقابت با استقلال به 
پيراهن پرسپوليس رسيد، قراردادي به ارزش 
۱۱ ميليارد تومان با ســرخ ها امضا كرده كه 
البته با آپشن هاي در نظر گرفته شده شايد 

دريافتي او به بالاي اين رقم هم برسد! اين رقم 
عجيب در حالي براي اين بازيكن ثبت شده 

كه او به دليل بازي هاي ضعيف، در 
برخــي از بازي ها حتي در 

پرســپوليس  تركيــب 
حضور نداشت و از روي 
نيمكت بازي تيمش را 
تماشــا مي كرد. با اين 
وجــود او توانســت در 
آخرين ديدار پرسپوليس 
برابــر آلومينيوم اراك گل 

دوم تيمش را به ثمر رسانده 
و پس از آن شــادي عجيبي 

انجام داد ؛ فرستادن »هيس« 
براي منتقدان!

قرارداد ايــن هافبك دفاعي 
بلندقامت با پرسپوليس در پايان 
فصل جاري به اتمام مي رسد اما 
اولويــت  در  اســدي  رضــا 
تمديدي هاي يحيي گل محمدي 

نيست!
سرمربي پرسپوليس كه 

در تابستان گذشته اصرار فراواني به خريد رضا اسدي 
داشت حالا متوجه شده اين بازيكن آن هافبك 
دفاعي رؤيايي مد نظرش نبوده اســت. بر 
همين اساس به باشگاه اعلام كرده اولويت 
با تمديد قرارداد ميلاد سرلك ملي پوش 
است. در اين راستا شنيديم رضا اسدي هم 
اگر مي خواهد سال آينده در پرسپوليس 
بماند يا قــراردادش تمديد شــود، بايد 
حداقــل 5۰ درصــد از قــرارداد 
فعلي  اش كــم كند. گفته 
مي شود مديريت باشگاه 
پرسپوليس حتي مايل 
نيســت نصــف رقم 
قــرارداد فعلــي را به 
اسدي بپردازد اما اگر 
او بتواند در هفته هاي 
باقي مانده در تركيب 
پرسپوليس درخشيده 
و جبــران مافات كند، 
قراردادش تمديد خواهد 
شــد.  اين مرتبه امــا خبري از 
قــرارداد ۱۱ ميليــارد توماني 
نخواهــد بــود! البته شــنيده 
مي شــود رضا اسدي از همين 
الان با پيشنهاد دو تيم صنعتي 
مواجه شــده كــه حاضرند 
همين مبلــغ را براي فصل 

آينده به او پرداخت كنند!

قرارداد اسدي با نصف مبلغ فعلي تمدید مي شود

عباس سرخاب بازيكن اسبق تيم استقلال در گفت وگو 
با خبر ورزشي، درباره اتفاقات رخ داده پيرامون فرهاد 
مجيدي و وريا غفوري در تمرين آبي پوشان اظهاراتي 

را مطرح كرد. 
  برداشتشــماازاتفاقاترخدادهدر

تمرينتيماستقلالچيست؟
يك سرمربي وقتي تيمي را در اختيار 
مي گيرد فقط مسئوليت مسائل فني 
را ندارد، بلكه بايد به لحاظ روحي رواني 
هم تيمش را تحت كنترل قرار دهد و 

اين براي يك مربي خيلي مهم اســت. 
معمولاً در اين قبيل موضوعات كه يك اتفاق 

غيرمترقبه رخ مي دهد حفظ شرايط روحي رواني خيلي 
مهم است. مجيدي چندي پيش اعلام كرده بود دوست 
دارد وريا غفوري جام قهرماني را بالاي ســرش را ببرد. 
اين يعني ارتباط نزديكي بين ســرمربي اســتقلال و 
كاپيتان تيمش وجود داشته اما در همان زمان مي بينيم 
كه استقلال در ابتداي فصل و در پست وريا غفوري يك 
بازيكن خارجي و در نيم فصل يك بازيكن از تيم فولاد 
جذب مي كند. اين اتفاق نشان دهنده دو چيز است. يك  ؛ 
آينده نگري براي داشــتن يك جايگزين خوب براي 
كاپيتان تيــم و دو  ؛ اختلافاتي كه درون خانواده وجود 

داشته و ما از آن بي خبريم. 
  شماخودتاندرتيمهايمختلفداخليوخارجي
ســرمربيگريكردهايد،باتوجهبهدرگيريهايبه
وجودآمدهدرتمرين،چطورميشدايناتفاقرابهتر

مديريتكرد؟

از اين قبيل برخوردها در تمرين يك تيم فوتبال زياد 
اتفاق مي افتد. يكي تكل مي زند، ديگري پيراهن آن 
يكي را مي كشــد و تنش هايي به وجود مي آيد. اين 
خيلي مهم است كه كادر فني اين صحنه را 
ببيند و به سرمربي منتقل كند يا خود 
ســرمربي آن را ببيند. من خودم در 
هر تيمي بودم از مربيان مي خواستم 
اين قبيل اتفاقات را براي من گزارش 
نكننــد. مگر اينكــه خودم چيزي را 
مي ديدم چون شنيدن با ديدن متفاوت 
اســت اما اينكه مربي تصميم عجولانه 

بگيرد كاملًا غلط است. 
  چطور؟

وريا غفوري كاپيتان و بزرگ تر تيم استقلال است. به هر 
حال هر برخوردي بــا او بزرگ ت ر تيم را مقابل مردم، 
هم تيمي ها و ديگر دوستان فوتبالي  اش در رده ملي در 
موضع ضعف قرار مي دهد. شايد رفتار كاپيتان استقلال 
اشتباه بوده ولي برخورد سرمربي استقلال اشتباه وريا 

را به شكل بدتري بزرگ كرد. 
  مجيديبايدچهكارميكرد؟

بايد وريا را كنار مي كشيد، حرف دلش را مي شنيد، يا 
صبر مي كرد تا وريا در رختكن از آن حالت عصبانيت 
خارج مي شد و شايد اصلًا خود كاپيتان برمي گشت و 
از بازيكني كه سرش داد زده عذرخواهي مي كرد. در 
اين قبيل مواقع سرمربي مي تواند خيلي دوستانه طوري 
كه شــخصيت كاپيتانش لطمه نبيند او را جريمه يا 

تنبيه كند. 

چيني رابطه وریا و فرهاد شكست  
سرخاب:آجورلوهمكهبهفكررياستفدراسيوناست!خدابهخيركند

 مي شد 
 غائلــــــه را  با 
 یك بستني 
جمع كرد

محبي بازي كرد، نيازمند نيمكت نشين بود 
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